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Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets sammanträde  
den 22 januari 2018 

 

Ledamöter  

Christina Johansson, ordförande vid 

sammanträdet 

 

SPF Farsta 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

Tjänstgörande ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

  

Ersättare  

Einar Engström PRO Sköndal 

Lisbeth Andersson PRO Farsta centrum 

Alexandra Posacki SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

Förhinder  

Berit Johansson, ledamot PRO Sköndal 

  

Tjänstepersoner  

Jonas Wilhelmsson avdelningschef egen regi 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande vid dagens sammanträde Ledamot 
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§ 1  Val av ordförande och vice ordförande för 2018 

Valet av ordförande och vice ordförande för pensionärsrådet 

under 2018 bordlades till nästa sammanträde.  

 

Till ordförande för dagens sammanträde utsågs Christina 

Johansson. 

 

§ 2  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra sammanträdet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras tisdag den 23 

januari av ordföranden för dagen, Christina Johansson, och av 

ledamoten Inger Sjöberg. 

 

Protokollet från rådets sammanträde den 4 december 2017 

anmäldes och lades till handlingarna. 

 

§ 3  Ärenden till nämndsammanträdet den 1 februari 

 

Ärende nr 6: Handfast hjälp att skaffa legitimation. Svar på 

medborgarförslag 

Rådet tycker att det är glädjande att förvaltningen har tagit till sig 

rådets åsikt om medborgarförslaget i sin beredning av det. Rådet 

har i övrigt inga synpunkter. 

 

Ärende nr 7: Gör Magelungen till ett attraktivt 

rekreationsområde för hela Söderort. Svar på medborgarförslag 

Rådet ansluter till förvaltningens förslag till svar.  

 

Ärende nr 8: Låt hela Majroskogen bli naturreservat. Svar på 

medborgarförslag 

Rådet ansluter till förvaltningens förslag till svar. Einar Engström 

ville dock få noterat till protokollet att han förespråkar 

reservatsbildning i Majroskogen. 

 

Ärende nr 12: Uppföljning av kommunala vård- och 

omsorgsboenden – Edö 

Rådet understryker vikten av att åtgärdsplanerna genomförs. 

 



Farsta stadsdelsnämnd 

Pensionärsrådet 

Protokoll 

2018-01-22 

Sida 3 (5)  

 

 

 

Justerarnas signaturer 

 

Ärende nr 13: Uppföljning av kommunala servicehus – Edö 

Rådet understryker vikten av att åtgärdsplanen genomförs. 

 

Ärende nr 14: Uppföljning av kommunal dagverksamhet – Edö 

Rådet understryker vikten av att åtgärdsplanen genomförs. 

 

Ärende nr 15: Genomförande av webbtillgänglighetsdirektivet 

Rådet anser att alla ska kunna ta del av det som finns på webben, 

oavsett förmåga, funktionsnedsättning eller ålder. Även förmåga 

och ålder är alltså enligt rådet viktiga faktorer att ta hänsyn till 

när information och annat ska göras tillgängligt via intranätet.  

 

Ärende nr 17: Stockholms stads strategi för det rörliga 

friluftslivet 2018–2022 

Rådet menar att idrottsnämnden fokuserar mycket på att man vill 

nå yngre åldersgrupper snarare än äldre. Friluftslivet ska enligt 

rådet göras tillgängligt för alla. Det ser också olika ut när det 

gäller hur man vill utöva – alla vill inte utnyttja stadens stora 

anläggningar utan vill hellre ut och vandra i skogen. Därför är det 

inte bra att staden bygger ”överallt”. Där står olika mål mot 

varandra. 

 

Ärende nr 19: Riktlinjer för stadens budget- och skuldrådgivning 

Rådet har inga synpunkter. 

 

Ärende nr 21: Motion M om åtgärder för ett säkrare och 

tryggare Stockholm för alla 

Rådet har inga synpunkter. 

 

Ärende nr 26: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 4 år 2017 

Rådet har inga synpunkter. 

 

§ 4  Information från förvaltningen 

Avdelningschefen för egen regi-verksamheten, Jonas Wilhelmsson, 

gick igenom nyheterna inom äldreomsorgen i nämndens 

verksamhetsplan för 2018. Jonas uppmanade också rådet att säga till 

om rådet vill få fördjupad information om någon av enheterna inom 
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hans avdelning: Edö vård- och omsorgsboende, servicehus och 

dagverksamhet, de mindre vård- och omsorgsboendena Ängsö och 

Veckobo samt den kommunala hemtjänsten. 

 

Alexandra Posacki tog upp att det också är intressant framöver hur 

rådet följer upp utfästelserna i verksamhetsplanen. Rådet bestämde 

att alla till nästa sammanträde läser den utdelade verksamhetsplanen 

och tar fram förslag på vilka områden man vill att rådet ska fokusera 

på när det gäller att följa och se resultaten av förvaltningens arbete 

utifrån planen. 

 

Jonas Wilhelmsson berättade också att chefen för den relativt nya 

avdelningen för stadsutveckling, Sara Wrethed, började den 8 

januari. Inom avdelningen samlas de verksamheter som handlar om 

utåtriktad service till Farstaborna – parkskötsel och liknande, 

fritidsverksamhet, demokratiarbete, lokalt utvecklingsarbete. Rådet 

vill gärna träffa Sara och höra mer om den nya avdelningens 

uppgifter. Jonas lovade även att vid nästa sammanträde övergripande 

presentera den nya förvaltningsorganisationen, dess syfte och 

budgeten för de olika verksamhetsområdena. 

 

§ 5  Genomgång av balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor, 

besök och liknande – se bilaga. 

 

§ 6  Övriga frågor  

Christina Johansson undrade var man hittar pensionärsrådets 

protokoll på stadsdelsbiblioteken. Sekreteraren förklarade att de 

tre stadsdelsbiblioteken – Farsta, Gubbängen och Sköndal – får 

alla nämndhandlingar inför nämndens sammanträden. Bland 

handlingarna finns även rådens protokoll. Hur biblioteken gör 

handlingarna tillgängliga för besökare vet förvaltningen inte, men 

kan undersöka. Sekreteraren påminde också om att de lokala 

pensionärsföreningarna kan länka från sina hemsidor till Insyn, 

där rådens protokoll och övriga nämndhandlingarna publiceras. 

 

Einar Engström tog upp det problem han upplever med snål 

tilldelning av tid inom hemtjänsten. Han undrade också vem som 
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bestämmer hur mycket tid en frukost eller en lunch tar. Den 

snålhet och tidspress, även för personalen, som man upplever i 

verkligheten stämmer illa överens med de vackra orden i 

verksamhetsplanen och andra papper. Övriga i rådet instämde till 

fullo.  

 

Även snöröjning och halkbekämpning diskuterades. Rådet 

undrade om det går att få se de nya avtal som staden har tecknat 

med utförarna, eftersom tidigare års brister delvis har förklarats 

med brister i kravställningen vid upphandlingen. Rådet vill se om 

de nya avtalen bättre specificerar att det inte ska förekomma 

vallar och mittsträngar, hur det ska sandas och så vidare. Ute i 

verkligheten ser det lika uselt ut som tidigare år. 

 

Rådet bestämde sig för att skicka en skrivelse till 

kommunstyrelsen och kommunfullmäktige med en uppmaning 

om att kommunfullmäktige ändrar instruktionen för råden enligt 

det tidigare remitterade förslaget att alla i pensionärsråden ska ha 

rollen av ledamot, istället för att hälften är ledamöter och hälften 

ersättare. De olika rollerna har ingen praktisk betydelse eftersom 

råden inte fattar formella beslut. Ändringen skulle till exempel 

innebära att alla kan utses till ordförande och även justera 

sammanträdesprotokollen. 

 

§ 7  Sammanträdet avslutas 

Ordföranden avslutade sammanträdet. 


